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~ur i~n akffvitet i de la/cafe rvømrMhalkr, rMn svr,mmek/ubberne forsøger efter bedste evne at holde snuden owen vande. 
FotoJe:ns Woll~r 

Svømmetørke frustrerer 
INGEN SVØMNING: 
Uge nu er kommu
nens svømmehaller 
lukket land for de 
lokale vandhunde, 
og det skaber en 
bekymring for frem
tiden hos de lokale 
svømmeklubber. 

AfSimonVdesen 

~FAXE KOMMUNE: I en ny 
rapport fra Danmarks 

orbund fremp.r det, 
at svømning er den Idræt 
i Faxe Kommune, der har 
flest registrerede udøvere. 
Med 1.740 medlemmer I de 
fem lokale klubber er svøm
ning den mest populære 
Idrætsgren efterfulgt af fod
bold med ,1.645 registrerede 
medlemmer og gymnastik 
med 1.464 medlemmer i Faxe 
Kommune. 

Mens IP(ll'ta..-.,no oom 
tennh 08 soli att.or kan byde 
,-dlefflD'erne tUbagO pi ba· 
,wn, u ha.r det Janse udsig
t.er for svømmerne l forhold 
Ul at-springe l bualnet l.pn. 

Det lkaber selvsagt udfor
drl.npr I de lokale øvømme
klubber, hvor man Uge nu er 
aat skak af corona-sltuatlo-

Mangeudfordringer 
I kmilmunøna største svøm
meldub, Hulev Svømme
klub, er !onnand Jesper 
Ktlns,tad an travl mand 
pi trod.e af 4en manglende 
medlemsaktlvltet. 

- VI stir med en.del udfor
ringer. Normalt plejer vt I 

denne periode at sætte hold 
til næste sæson, så vi ved, 
hvilke svømmere, der skal 
være pl hvilke hold. Det kan 
vi pnske enkelt Ikke gøre 
lige nu, så jeg håber meget, 
at vi kan komme I gang fra 
den 11. maJ, så kan vi nemlig 
nå at få løst den udfordring, 
inden sæsonen slutter, siger 
Jesper Kongsted. 

Han er formand for 880 
medlemmer I Haslev Svøm
meklub. AI de 880 medlem
mer er 35 konkurrence
sv-=ere, og de kan blive 
ekstra hårdt ramt af den nu
værende lukning. 

- Vi plejer at have et stort 
sponsorstævne her i maj, 
men det er udskudt. Her ple
jer vores konkurrencesvøm
mere at være rundt hos de 
handelsdrivende og skaffe 
sponsorater, og de penge er 
en vigtig del af deres forud
sætning for ·at kunne ~ 
konkurrencesvømnln11. n.r 
kan Jeg ,ioclt va,n, nerves for, 
om vlkanfl.dennormaleop
baknl.ng I dlaoo tider, og det 
kan m store konaekvenser. 
forklarer Jesper ~ngstad. 

Frygter medlemsflugt 
Hos Faxe Svømmeklub går 
kuserer Susanne Jershøj 
rundt og frygter, at man vil 
opleve en nedgang I med
lemstallet, som lige nu lig
ger på over 400 i svømme
klubben. 

- VI mistede cirka 100 med
lemmer, da den nye skolere
form tridte I kraft I sin tid, 
Jeg kan godt frygte, at vi kan 
opleve en nedgana I med
lemstallet oven på den her 
krise, men omvendt glæder 
det mig rigtig meget, at jeg . 
Ikke har fået et eneste op-

kald om eventuel tilbagebe
taling af kontingentet. Det 
(ortaller mig, atalle forstår 
situationen, siger Susanne 
Jerahøj. 

Hos Haslev Svømmeklub 
har man allerede nu tacet 
konsekvensen af den JD8lll· 
!ende svømmeaktivitet fk,mi 
mod næste kontiJl&entop
krævning. 

- VI havde varslet en kon
tingentstigning for næste 
sæson, men vi har beslut
tet, at vores · nuværende 
1J1edlemmer skal betale det 
samme beløb som I denne 
sæson. Det vil kun være nye 
medlemmer, der skal betale 
~ ,nye takst, siger Jesper 
Kongstad. 

Han håber, at man fra Il, 
maj kan åbne op igen. I Faxe 
er SusallneJershøj en kende 
mere forbeholden. 

• Jeg er lidt bange for, at vi 
Ikke kan komme I gana med 
at ovemmø lpn far etter 
eommerferien. og mens man 
I andre aportsgrenø har flet 
lov til at gi I gang Igen mod 
lkke at bruge klubbens ,,,,_ 
rige lokaler, så er vi nødt til 
at bruge omklædningsrum, 
når det gælder svømning. 
Det faktum kan være med til 
at komplicere en genåbning 
af svømmehallerne, påpe
ger Susanne Jershøj. 

Overvøjerforlanget 
,bnlng 
Hvis de lokale svømmere 
atter kan indtage bassinet I 
løbet af en overskuelig frem
tid, så vil man både I Haslev 
og Faxe overveje mulighe
den for at tage sommeren 
I brug. Særligt I Haslev er 
det en tanke, der tiltaler for
mand J\!ll)el' Kongstad. 

- Vi har i forvejen en som
mer-camp, men hvis folk 
alligevel ikke kommer på 
sommerferie i år, så er det 
bestemt en mulighed, vi vil 
overveje. På den måde kan 
vi også sikre, at folk får no
get for kontincenteL Det er 
dog noget, som vi skal have 
en dialog med svømmehal
len om, siger Jesper Kongs
tad. 

Susanne Jershøj er også 
positiv overfor ideen. 

-Det kan helt bestemt være 
en mulighed med sommer
svømning, men udfordrin
gen er, at svømmehallen i 
Faxe normalt har lukket i 
sommerperioden for at ud
føre vedligeholdelse, så jeg 
ved ikke, om det er muligt. 
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